
Miljø- og Planlægningsudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 25. februar 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MPU alm. del

Spørgsmål 467
Finder ministeren, at det er udtryk for miljøbeskyttelse på et højt niveau at hæve
koncentrationsgrænsen for et kræftfremkaldende metal som cadmium i bygge-
affald til genbrug på baggrund af, at der findes en masse produkter med for højt
cadmiumindhold i eksisterende byggeri, jf. grundnotat af 19. november 2010,
MPU alm. del – bilag 158, hvoraf følgende fremgår:
o"Da der i EU er en ophobning af PVC-vinduesrammer med indhold af cadmium
foreslås det - for at øge genanvendelsen af PVC - at der indføres en undtagelse
for genanvendt PVC, som må markedsføres til specifikke anvendelser inden for
byggeprodukter, herunder bl.a. døre, vinduer, terrassebrædder, tagrender, ka-
belrør og midterlaget i 3 lags vandrør, der ikke benyttes til drikkevand, hvis de
indeholder cadmium i koncentrationer på max 0,1 % (1000 ppm)"?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på sfpiod@ft.dk og til udvalg@ft.dk.
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